
1/3

Janinna 18. 1. 2023

Stoltenberg: Vítězství Ruska na Ukrajině je pro NATO
velmi nebezpečné

pokec24.cz/politika/stoltenberg-vitezstvi-ruska-na-ukrajine-je-pro-nato-velmi-nebezpecne

Vítězství Ruska na Ukrajině učiní NATO zranitelnějším,

prohlásil generální tajemník NATO Jens Stoltenberg na

Světovém ekonomickém fóru v Davosu.

Vítězství Ruska na Ukrajině by podle jeho slov bylo tragédií, ale také

nebezpečným signálem pro všechny autoritářské režimy, že použitím

síly a porušováním mezinárodního práva mohou dosáhnout toho, co

chtějí. To učiní alianci zranitelnou, domnívá se Stoltenberg,

uvádí TASS.

Cestou k míru na Ukrajině je podle Stoltenberga dodávka vojenské

pomoci Kyjevu.

Spojené státy prohlásily, že porážka Ukrajiny bude mít globální důsledky

Ředitelka Národní zpravodajské služby USA Avril Hainesová řekla,

že Západ chrání své zájmy.
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Porážka Ukrajiny by měla globální důsledky, mimo jiné pro sílu

aliancí Západu, který v tomto případě pomáhá Kyjevu, a to i z

důvodu ochrany vlastních zájmů. Uvedla to ve středu ředitelka

americké Národní zpravodajské služby Avril Hainesová na Světovém

ekonomickém fóru v Davosu.

„Kromě všeho, co bylo řečeno o důsledcích pro svět, pokud Ukrajina

neuspěje, existuje řada dalších úvah: je jasné, že, upřímně řečeno,

konflikt na Ukrajině má globální důsledky <… > “, řekla.

„To má pro nás důsledky, pokud jde o přemýšlení o síle našich

aliancí, má to pro nás důsledky, pokud jde o to, jak budeme v

budoucnu řešit krize v situaci, kdy existují aktéři, kteří porušují

právní stát, chartu [OSN] a řád, který jsme ustanovili,“ řekla

Hainesová.

“Takže si myslím, že je v nejlepším zájmu nás všech podporovat

Ukrajinu, jak jen můžeme. Děláme to nejen kvůli Ukrajině samotné,

děláme to v našem vlastním zájmu,” dodala ředitelka národní

rozvědky USA. 

Scholz označil porážku Ruska za jediný způsob, jak ukončit ukrajinský konflikt

Konec ozbrojeného konfliktu na ukrajinském území je

možný pouze v případě, že Rusko prohraje, řekl německý

kancléř Olaf Scholz.

“Rusko musí utrpět porážku,” řekl Scholz na ekonomickém fóru v

Davosu, uvádí TASS.

Abychom toho dosáhli, „budeme nadále podporovat Ukrajinu tak

dlouho, jak to bude potřeba,“ řekl.

Ukrajina v posledních měsících požaduje, aby jí Německo dodalo

tanky Leopard 2. Scholz opakovaně prohlásil, že Německo bude v

této věci jednat pouze v koordinaci se spojenci. Kancléř zároveň

uvedl, že je nutné se vyvarovat vývoje, kdy by se „tato válka stala

válkou mezi Ruskem a NATO“.
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Dříve v Davosu se Scholz vyhnul odpovědi na otázku předání tanků

Leopard kyjevskému režimu.

Připomeňme, že NATO by mělo výrazně zvýšit produkci zbraní a

munice na podporu Ukrajiny a své vlastní bezpečnosti a rozšíří své

digitální kapacity, aby se připravilo na budoucí konflikty, řekl dříve

Mircea Geoană, zástupce generálního tajemníka aliance.
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